
P R O T O K Ó Ł  Nr XXXVIII / 2017 
 

z przebiegu sesji Rady Gminy S i e d l e c 
 

odbytej w dniu 5 września 2017 roku 
 

Na ogólną ilość 15 radnych, obecnych na sesji było 12 członków Rady w/w 
prowadzonej listy obecności. 

 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

 
1. Jacek  Kolesiński   - Wójt Gminy Siedlec 
2. Hieronim  Birk   - Zastępca Wójta Gminy 
3. Krystyna  Lewandowska  - Skarbnik Gminy 
4. Janusz  Frąckowiak  - Starosta Wolsztyński 
5. Andrzej  Wita   - Przewodniczący Rady Powiatu  
6. Stanisław Piosik   - Z-ca Przewodniczącego Rady Powiatu 
7. Łucja  Olejniczak  - członek Zarządu 
8. Dariusz  Piekarz  -  Zastępca Wojskowego Komendanta 

Uzupełnień w Nowym Tomyślu 

9. Mariusz Matysik  - Dyrektor Powiatowego rejonu Dróg 

10. Eugeniusz Konieczek  - Prezes ZNP 

11. Bogumiła  Rychła  - dyrektor przedszkola w Jażyńcu 

12. Halina  Ceblowska  - dyrektor przedszkola w Starej Tuchorzy 

 
oraz sołtysi, kierownicy Urzędu Gminy. 
 
 
Do pkt. 1 
 
 Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaźmierczak 
serdecznie witając wszystkich obecnych. Następnie oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 
w sesji uczestniczy 12 radnych, co wobec składu Rady Gminy Siedlec wynoszącego 15 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
 
Do pkt. 2 
 

W punkcie tym  na wstępie głos zabrał  Zastępca Wójta Hieronim Birk  zwracając 

się do radnych o wprowadzenie dodatkowych  podpkt 7 „e” w brzmieniu : 

„udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wolsztyńskiemu na realizację zadania pn. 
„Przebudowa drogi powiatowej nr 3793P Stara Tuchorza-Kiełpiny-Powodowo”, 

 
oraz podpkt 7 „f” w brzmieniu: 
 

„przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Siedlec dla terenów położonych w 
południowej części miejscowości Siedlec”. 

 
Następnie głos zabrał  Przewodniczący Rady Andrzej Kaźmierczak poddając  pod 

głosowanie wprowadzenie dodatkowych podpkt do porządku obrad. 

W wyniku głosowania jednogłośnie na obecność 12 radnych, 12 – za, 0- przeciw, 0 – 

wstrzymujących w/w pod punkt został dodany do porządku obrad. 



Wobec wprowadzenia zmian do porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy A. 

Kaźmierczak poddał pod głosowanie uzupełniony porządek obrad, który  przedstawiał  się 

następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z  XXXVII sesji Rady Gminy Siedlec. 
4. Interpelacje i zapytania. 
5. Informacja z prac międzysesyjnych: 

     a. Wójta Gminy Siedlec, 

     b. Przewodniczących stałych komisji Rady Gminy Siedlec, 

     c. Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Siedlec. 

     6. Informacja w sprawie : 

a) przeprowadzenia bezpłatnych szczepień przeciw grypie dla seniorów w  gminie  
Siedlec, 

b) stanu wdrożenia reformy oświaty w placówkach oświatowych w gminie Siedlec. 

    7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchylenia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Wolsztyńskiemu na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 3793P 
Stara Tuchorza – Kiełpiny – Powodowo, odcinek 1 Kiełpiny – rozdzielnia gazu”, 

b) zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok, 
c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Siedlec na lata 2017 – 2026, 
d) szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia 

udzielających schronienia osobom bezdomnym z terenu gminy Siedlec, 
e) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wolsztyńskiemu na realizację zadania 

pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 3793P Stara Tuchorza-Kiełpiny-Powodowo, 
f) przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Siedlec dla terenów położonych w 
południowej części miejscowości Siedlec, 

8. Wolne głosy i wnioski. 

Do pkt. 3 
 

Tematyczne zagadnienie zreferował Przewodniczący Rady A. Kaźmierczak 
wnosząc do Wysokiej Rady o przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Gminy 
odzwierciedlający jej przebieg. 
Jak poinformował nie wpłynęły żadne uwagi do protokołu. 
W wyniku głosowania na obecność 12 radnych protokół został przyjęty jednogłośnie 12 – za, 
0 – przeciw, 0 – wstrzymujących. 
 
Do pkt. 4 
 
 W punkcie tym Wójt Gminy  J. Kolesiński  w związku zakończeniem pracy w 
placówkach oświatowych  złożył najserdeczniej podziękowania dyrektorkom przedszkoli za 
całokształt pracy życząc samych wspaniałych chwil na dalszej drodze życia. 
 



Następnie mjr Dariusz Piekarz Zastępca Wojskowego Komendanta Uzupełnień w Nowym 
Tomyślu  wręczył Hieronimowi Birk podziękowanie za zaangażowanie i czynny udział w 
przedsięwzięciach związanych z promocją obronności, zabezpieczeniem mobilizacyjnego 
rozwinięcia jednostek wojskowych oraz współdziałaniem w zakresie zarządzania 
kryzysowego. 
W dalszej części obrad kolejno zabierali głos : 
 
- radny A. Skiba podnosząc sprawę budowy wodociągu do W. Wsi oraz sprawę 
zorganizowania spotkania w temacie przydomowych oczyszczalni; 
 
- radny R. Winiarz podniósł sprawę budowy ścieżki pieszo – rowerowej  
 
- radny K. Makowiak podniósł sprawę zjazdu do Jaromierza, 
 
- radna E. Weil pytała: na jakim etapie jest projekt drogi Stara Tuchorza – Kiełpiny – 
Powodowo, 
 
Do pkt. 5 „a, b, c” 

W punkcie tym pierwszy zabrał głos Wójt Gminy Jacek Kolesiński przedstawiając 
informacje o przebiegu odbytych spotkań, zebrań i konferencji. Następnie głos zabrała 
dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Siedlcu A. Kędziora przedstawiając informację z 
działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Siedlcu w okresie międzysesyjnym, oraz 
kierownik referatu infrastruktury A. Kasperczak przedstawiając zadania zrealizowane z 
zakresu drogownictwa, infrastruktury i gospodarki komunalnej. 

 Całościowe sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 

Następnie kolejno głos zabrali przewodniczący stałych komisji składając ustną informację z 

prac międzysesyjnych swoich komisji. 

 Na zakończenie głos zabrał Przewodniczący Rady A. Kaźmierczak składając ustną 

informację z prac międzysesyjnych przewodniczącego i wice przewodniczącego rady.  

Do pkt. 6 „ a”  

 Informację w sprawie przeprowadzenia bezpłatnych szczepień przeciw grypie dla 

seniorów w gminie Siedlec złożył Z-ca Wójta H. Birk. Tu między innymi poinformował  , że w 

bezpłatne szczepienia dla seniorów zostały przeprowadzone w trzech ośrodkach zdrowia na 

terenie gminy tj. w Kopanicy, w Siedlcu i Belęcinie. W poszczególnych placówkach 

zaszczepiono ogółem 85 osób, w tym : 

- Ośrodek Zdrowia w Siedlcu – 39 osób 

- Ośrodek Zdrowia w Kopanicy – 32 osoby 

- Ośrodek Zdrowia w Belęcinie – 14 osób. 

Odnosząc się do przedstawionej informacji radny St. Jedliński pytał co ze szczepieniami w 

obecnym  roku?. Widział potrzebę większej informacji w tym temacie  poprzez  szersze 

rozplakatowanie . 



Tu zabrał głos Z-ca Wójta H. Birk informując, że prowadzone jest rozeznanie cenowe ( jeśli 

chodzi o kwotę jaka by była potrzebna na zakup szczepionki); na tą chwilę  uprawnionych do 

szczepień jest 960 osób, które ukończyły 70 rok życia : 606 kobiet i 364 mężczyzn. 

Informacja o bezpłatnych szczepieniach postaramy się bardziej rozpowszechnić poprzez 

rozplakatowanie na tablicach ogłoszeń , w sklepach , Internecie.. 

Całościowa informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt. 6 „ b”  

 W punkcie tym Dyrektor GZEAS-u J. Skrobisz  przedstawił informację dotyczącą 

stanu wdrożenia reformy oświaty w placówkach oświatowych w gminie Siedlec. Podał liczbę 

dzieci w poszczególnych placówkach z uwzględnieniem w poszczególnych  klasach, ilość 

etatów nauczycieli i pracowników obsługi. 

Do zagadnienia ustosunkował się radny R. Kluj pytając: jaka ilość etatów pedagogicznych 
jest w tym roku – czy nastąpił ich wzrost, czy jest to porównywalne do ubiegłego roku. 
Prezes Związku E. Konieczek pytał : ile  otrzymano środków na przeprowadzenie reformę w 
oświacie z MEN, a ile wydano z budżetu gminy? 
 
Do poruszanych zagadnień ustosunkował się dyrektor GZEAS-u J. Skrobisz mówiąc: „…jeśli 
chodzi o etaty pedagogiczne mniej więcej jest to na tym samym poziomie , nie było żadnych 
zwolnień, jeśli wygasły umowy to były umowy na czas określony;  rok 2019 będzie bardzo 
ciężkim rokiem, gdzie najprawdopodobniej będą zwolnienia wbrew zapewnieniom 
ministerstwo. Jeśli chodzi o środki na reformę oświatową …trudno jest powiedzieć… my 
otrzymujemy subwencję , gdzie nie mam wydzielonej kwoty na ten cel”. 
 
W tym miejscu przewodniczący obrad ogłosił 15 minutową przerwę. 
 
Do pkt.7 „a” 
 

 Tematyczne zagadnienie przedstawił Z- ca Wójta H. Birk. Jak przedstawił 
Uchwałą Nr XXVI/111/2016 z dnia 6 września 2016 roku Rada Gminy Siedlec podjęła 
uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wolsztyńskiemu na realizację 
zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 3793P Stara Tuchorza – Kiełpiny – 
Powodowo, odcinek 1 Kiełpiny – rozdzielnia gazu”. 

Pismem z dnia 8 sierpnia 2017 roku Zarząd Powiatu Wolsztyńskiego poinformował, 
że Powiat Wolsztyński nie otrzymał dofinansowania na to zadanie i nie będzie je realizował w 
2017 roku. Dlatego też dotacja zawarta w Uchwale Rady Gminy Siedlec nr XXVI/111/2016 z 
dnia 6 września 2016 roku oraz umowie nr 24/2016 z dnia 8 września 2016r. o partnerstwie 
w realizacji ww. zadania, w wysokości 375.000,00 zł nie zostanie wykorzystana w bieżącym 
roku, ponieważ realizacja zadania nastąpi w przyszłym roku w szerszym zakresie, w ramach 
„Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016-2019". 

Biorąc pod uwagę fakt, że zadanie to nie będzie realizowane i nie ma potrzeby 
przeznaczać środków Gminy Siedlec na ten cel w 2017 roku, uchwała stała się 
bezprzedmiotowa. 

Aby jednak uchwała przestała obowiązywać w obrocie prawnym, należy ją uchylić. 
Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  Nr  XXXVIII/181/2017 Rady Gminy Siedlec w sprawie: uchylenia uchwały w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wolsztyńskiemu na realizację zadania pn. 
„Przebudowa drogi powiatowej nr 3793P Stara Tuchorza – Kiełpiny – Powodowo, odcinek 1 
Kiełpiny – rozdzielnia gazu”. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XXXVIII/181/2017 Rady Gminy Siedlec w sprawie: 
uchylenia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wolsztyńskiemu na 



realizację zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 3793P Stara Tuchorza – Kiełpiny – 
Powodowo, odcinek 1 Kiełpiny – rozdzielnia gazu”  na obecnych 12 radnych została przyjęta 
jednogłośnie 12 – za, 0 – przeciw, 0 – głos wstrzymujący i stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt.7 „b” 
 

Zagadnienie dotyczące zmiany uchwały budżetowej omówiła Skarbnik Gminy 
Krystyna Lewandowska. Zwróciła się do Wysokiej Rady o przyjęcie uchwały mówiąc, że 
dokonuje się zmiany  uchwały Nr XXX/136/2016 Rady Gminy Siedlec z dnia 20 grudnia 2016 
roku w sprawie uchwały budżetowej na 2017 rok. Zmiany dotyczą: 

Zmiany w planie dochodów 
1. W dziale 010 w rozdziale 01095 § 2700 zwiększono plan dochodów o kwotę 

5.000,00 zł. Sołectwo Siedlec i Sołectwo Wąchabno otrzymało środki z Krajowego 
Stowarzyszenia Sołtysów na realizację zadań bieżących. 
W § 6300 zaplanowano środki w kwocie 36.030,00 zł, które przekazane zostaną Gminie 
Siedlec zgodnie z programem „Wielkopolska Odnowa Wsi 2013 – 2020 w ramach konkursu 
„Pięknieje Wielkopolska Wieś”. I tak w § 6300 na projekt pn. „Wiejskie Centrum Rekreacji, 
Sportu i Wypoczynku w Grójcu Wielkim” zaplanowano kwotę 22.480,00 zł zgodnie z umową 
Nr Dr 82/2017 z dnia 30.06.2017 r., a na projekt pn. „Budowa ścieżki edukacyjnej „ Pszczela 
Aleja” w Sołectwie Siedlec” kwotę 13.550,00 zł, zgodnie z umową Nr DR 77/2017 z dnia 
30.06.217 r. 
 2. W dziale 801 rozdziale 80104 § 0660 oraz w rozdziale 80148 § 0670  dokonano 
przeniesienia kwot planu dochodów między jednostkami oświatowymi. 
 3. W dziale 900 rozdziale 90095 § 2460  zaplanowano dotację w kwocie 15.000,00 
zł, którą Gmina Siedlec otrzyma z WFOŚiGW w Poznaniu, zgodnie z umową dotacji Nr 
112/U/400/487/2017 zawartą w dniu 04.07.2017 r., z przeznaczeniem na dofinansowanie 
przedsięwzięcia pn. „Porządkowanie drzewostanu parkowego w zespole parkowo-
pałacowym w Chobienicach VIII etap”. W § 6260 zmniejszono plan dochodów o kwotę  
10.000,00 zł 
 
 Zmiany w planie wydatków 
 
1. W dziale 010 rozdziale 01095 § 6050  zwiększono o kwotę 58.389,56 zł z 
przeznaczeniem na: zadanie pn. „Wiejskie Centrum Rekreacji, Sportu i Wypoczynku w 
Grójcu Wielkim” kwota 35.789,56 zł i zadanie pn. „Budowa ścieżki edukacyjnej „Pszczela 
Aleja” w sołectwie Siedlec” kwota 22.600,00 zł. 

Powyższe zadania będą realizowane zgodnie z programem „Wielkopolska Odnowa Wsi 
2013-2020” w ramach konkursu „Pięknieje Wielkopolska Wieś”. 

 
2. W dziale 600 w rozdziale 60014 § 6300zmniejszono plan wydatków o kwotę 375.000,00 
zł na zadaniu „Przebudowa drogi powiatowej nr 3793P Stara Tuchorza-Kiełpiny-Powodowo, 
odcinek 1 Kiełpiny  - rozdzielnia gazu” na podstawie pisma Zarządu Powiatu Wolsztyńskiego 
Nr RI.272.13.2017 informującego o realizacji zadania w przyszłym roku w szerszym 
zakresie. 
W rozdziale 60016 § 4270 zwiększono  plan wydatków o kwotę 38.000,00 zł, w § 4300 
zwiększono plan o kwotę 5.433,77. Zwiększenia dotyczą bieżących napraw dróg. 
W § 6050 zwiększono plan wydatków o kwotę 2.631,66 zł na zadanie pn. Rewitalizacja 
stawu przy ulicy Lipowej w Siedlcu. 
W § 6050 zwiększono plan wydatków o kwotę 11.391,82 zł na zadanie „FS-Wojciechowo – 
budowa drogi gminnej” jednocześnie zmniejszając w § 6060. 
W § 6050 zwiększono plan wydatków o kwotę 54.735,00 zł, z przeznaczeniem na realizację 
zadań pn. Budowa ciągów turystyczno-rekreacyjnych z dopuszczonym ruchem 
samochodowym w m. Boruja kwota 28.905,00 zł oraz  Budowa ciągów turystyczno-



rekreacyjnych z dopuszczonym ruchem samochodowym w m. Wąchabno kwota 25.830,00 
zł.  
W/w zadania realizowane będą na drogach publicznych gminnych. 
W rozdziale 60095 § 4300 zwiększono plan wydatków o kwotę 1.700,00 zł. Kwotę tą 
otrzymało sołectwo Siedlec z Krajowego Stowarzyszenia Sołtysów z przeznaczeniem na 
realizację zadania Ścieżka edukacyjna „Pszczela Aleja” w Siedlcu. 
3. W dziale 750 rozdziale 75022 § 3030 zwiększono  plan wydatków o kwotę 10.720,00  zł. 
Zwiększenie dotyczy podjęcie uchwały o dietach dla radnych. 
W rozdziale 75023 §4210  zmniejszono plan wydatków o kwotę 850,00 zł jednocześnie 
zwiększając w § 6060 z przeznaczeniem na zakup sprzętu do serwerowni. 
W rozdziale 75085 §4210zmniejszono plan wydatków o kwotę 9.100,00 zł jednocześnie 
zwiększając w § 6060 z przeznaczeniem na zakup środka trwałego dla GZOEASiP. 
W rozdziale 75095 § 3030 zwiększono plan wydatków o kwotę 19.480,00 zł. Zwiększenie 
dotyczy podjęcia uchwały o dietach sołtysów. 
4. W dziale 754 rozdziale 75412 § 6050 zwiększono wydatki o kwotę 33.000,00 zł, z 
przeznaczeniem na zadanie pn. Przebudowa i rozbudowa obiektu remizy OSP w Tuchorzy. 
W rozdziale 75414 § 6050 zwiększono plan wydatków o kwotę 123.000,00 zł na zadaniu pn. 
Rozbudowa i modernizacja zaplecza garażowo-magazynowego. 
5. W dziale 801 rozdziale 80104dokonano zmian planów wydatków w związku z realizacją 
zadania pn. Równy Start dla najmłodszych, dotyczy zmiany klasyfikacji budżetowej z czwartą 
cyfrą.  
W § 6050 zwiększono wydatki o kwotę 21.300,00 zł, jednocześnie zmniejszając wydatki w § 
6059 o kwotę 6.300,00 zł. Zmian dokonana jest w związku z realizacją zadania pn. 
Rozbudowa przedszkola w Tuchorzy i dodatkowymi pracami niezbędnymi do zakończenia 
inwestycji. 
6. W dziale 900 rozdziale 90004 § 4300 zwiększono wydatki o kwotę 5.000,00 zł z 
przeznaczeniem na realizację zadania polegające na porządkowaniu drzewostanu 
parkowego w zespole parkowo-pałacowym w Chobienicach. 
7. W dziale 921 rozdziale 92109 § 2480 zwiększono dotację podmiotową dla GOK w 
Siedlcu o kwotę 25.000,00 zł jednocześnie zmniejszając w dziale 750 rozdział 75075 § 
4300. 
W § 4270 zwiększono plan wydatków o kwotę 3.300,00 zł. Kwotę tą otrzymało sołectwo 
Wąchabno z Krajowego Stowarzyszenia Sołtysów.  
W § 6050 zwiększono wydatki o kwotę 73.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadania 
pn. Modernizacja świetlicy wiejskiej w Starej Tuchorzy. 
 
 Powyżej opisanych zmian, dotyczących zadań realizowanych w ramach funduszu 
sołeckiego 2017 roku wykonywanych przez poszczególne sołectwa, dokonano na podstawie 
wniosku złożonego przez sołectwo skierowanego do Wójta Gminy Siedlec. Wniosek o 
zmianę przedsięwzięcia lub jego zakresu przewidzianego do realizacji w ramach funduszu 
sołeckiego Gminy Siedlec 2017 roku złożyło sołectwo Wojciechowo. 
 

W dyskusji nad zagadnieniem głos zabierali: 
 

radny R. Kluj podniósł sprawę zwiększenia wydatków o kwotę 33.000,00 zł z 
przeznaczeniem na zadanie pn. Przebudowa i rozbudowa obiektu remizy OSP w Tuchorzy, 
oraz zwiększenia planu wydatków o kwotę 123.000,00 zł na zadaniu pn. Rozbudowa i 
modernizacja zaplecza garażowo – magazynowego . Tu stwierdził, iż na zadanie 
Przebudowa i rozbudowa obiektu remizy OSP w Tuchorzy w budżecie gminy zabezpieczono 
już kwotę 82.000,00 - wykorzystanie tej kwoty to 0,01% , a już zabezpieczamy kolejna kwotę. 
Podobnie jest na zadaniu Rozbudowa i modernizacja zaplecza garażowo – magazynowego. 
Uważał, że jest to kroczące wydawanie środków. 
 



radny W. Żydzik  zwrócił się o wyjaśnienie pojęcia: zakup środka trwałego dla GZEAS-u. 
Podniósł też sprawę zwiększenia środków na rozbudowę przedszkola w Tuchorzy i dotacji 
dla GOK w Siedlcu. 
 
Do pierwszego zagadnienia ustosunkował się Z-ca Wójta H. Birk m.in. mówiąc: „przebudowa 
i rozbudowa obiektu remizy OSP w Tuchorzy - obiekt uległ destrukcji w 2016 r.; analiza stanu 
obiektu , oraz kontrola nadzoru budowlanego doprowadziła do wydania zaleceń , by 
stworzyć ekspertyzę na podstawie której obiekt zostanie  przywrócony do stanu używalności 
;na podstawie tej ekspertyzy został sporządzony kosztorys inwestorski  12.08.2017 na kwotę 
102.729,00 brutto; na komisji informowałem, że strażacy chcą wziąć na siebie roboty 
rozbiórkowe , których koszt to 33.000,00, jednak po konsultacji z fachowcami i osobą , która 
przygotowała ekspertyzę i będzie również prowadzić nadzór nad pracami nie wyrażono 
zgody na to, by strażacy wykonywali ten zakres prac we własnym zakresie – skala 
zagrożenia jest zbyt duża, by można tam osoby postronne dopuścić do realizacji tego 
zadania i stąd wniosek o podwyższenie kwoty o 33 tys ; nikt pewnie dziś nie zagwarantuje , 
że robiąc tego typu inwestycje nie wydarzy się coś jeszcze, co może mieć wpływ na 
zamknięcie…kosztorysant i osoba , która przygotowała ekspertyzę uzgadniali ze sobą 
wszystko i w naszym mniemaniu powinna ta kwota wystarczyć; jest to kwota niezbędna, aby 
przywrócić obiekt do użyteczności takiej jaka była…”  
 
Sprawę środka trwałego jak i dotacji dla GOK-u , oraz rozbudowę przedszkola w Tuchorzy 
wyjaśniła Skarbnik Gminy K. Lewandowska m.in. mówiąc : „…jeśli chodzi o środek trwały dla 
GZEAS-u jest to zakup pieca gazowego ; jeśli chodzi o zwiększenie wydatków na rozbudowę 
przedszkola w Tuchorzy całościowo kwota zwiększenia 21.300,00 , natomiast w ramach 
dofinansowania kwota zabezpieczona wkładu własnego , która nie została wykorzystana to 
6.300,00 , czyli z budżetu gminy dokładamy 15 tys , a całość robót na 21.300,00 to są roboty 
dodatkowe na kwotę 4.350,00, które nie były ujęte w kosztorysie: 
- opracowanie projektu instalacji gazowej 700,00 
- przyłącze gazowe 6.002,40 
- kierownik od instalacji gazowej 1.000,00 
- mapa powykonawcza 1.000,00 
- przegląd kominiarski  300,00 
- instrukcja PPOŻ 553,50 
- wykonanie hydrantu przy przedszkolu 7.626,00 „. 
Sprawę zwiększenia dotacji podmiotowej dla GOK-u w Siedlcu wyjaśniła Dyrektor GOK-u A. 
Kędziora  informując, iż 25 tys zł mają być wydatkowane na Święto Smaków i na Dożynki 
Gminne w Tuchorzy. 
 
 

Wobec braku innych głosów w dyskusji przewodniczący obrad poddał pod 
głosowanie projekt uchwały Nr XXXVIII/182/2017 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
rok 2017. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXXVIII/182/2017 – w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2017 rok na obecnych 12 radnych została przyjęta większością głosów 11 – 

za, 0 – przeciw, 1 – głos wstrzymujący i stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt.7 „c” 
 

Tematyczne zagadnienie dotyczące  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
na lata 2017 – 2026 omówiła Skarbnik Gminy K. Lewandowska. 
Jak poinformowała ostatnie zmiany budżetu i w budżecie zostały dokonane uchwałą 
XXXVIII/182/2017 Rady Gminy Siedlec w dniu 5 września 2017 roku w sprawie zmian 
uchwal y budżetowej na 2017 rok. Wobec powyższego nastąpiło dostosowanie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Siedlec do aktualnych wartości uchwalonych w budżecie Gminy 
Siedlec w tym m.in. : 



- w Wieloletniej Prognozie Finansowej w kolumnie 11.6 zmniejszono wydatki majątkowe w 
formi9r dotacji celowej na pomoc finansową dla Powiatu Wolsztyńskiego o kwotę 375.000,00 
zł, dotacja była przeznaczona na dofinansowanie zdania pn. : „Przebudowa drogi powiatowej 
nr 3793P Stara Tuchorza – Kiełpiny – Powodowo, odcinek 1 Kiełpiny – rozdzielnia gazu”. 
W Wieloletniej Prognozie finansowej Gminy Siedlec wprowadzono zmiany do załącznika Nr 
2, wykreślono przedsięwzięcie w poz. 1.3.1.1 pn. „ Równy start dla najmłodszych”, wpisując 
to zadanie w poz. 1.1.1.2. Wydatek realizowany z udziałem środków unijnych. 
W poz. 1.3.2.3. dotyczącego zadania pn. „ Modernizacja i rozbudowa oświetlenia ulicznego” 
zwiększono nakłady finansowe do kwoty 120.000,00 zł. 
W poz.1.3.2.4 zmniejszono nakłady finansowe do kwoty  70.000,00 zł, dotyczy realizacji 
zadania pn. :Przebudowa dróg gminnych z wykonaniem odcinka kanalizacji deszczowej w 
Jażyńcu”. 
W poz. 1.3.2.7 w zadaniu „Zakup lub wymiana urządzeń np. biurowych w Urzędzie Gminy i 
jednostkach podległych” zwiększono limit na 2017 rok do kwoty 10.850,00 zł. 
 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
projekt uchwały  Nr  XXXVIII/183/2017 Rady Gminy Siedlec w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Siedlec na lata 2017 – 2026.  

W wyniku głosowania uchwała Nr XXXVIII/183/2017 Rady Gminy Siedlec w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Siedlec na lata 2017 – 2026 ”  na obecnych 
12 radnych została przyjęta jednogłośnie 12 – za, 0 – przeciw, 0 – głos wstrzymujący i 
stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt.7 „d” 
 
 Zagadnienie dotyczące szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia udzielających schronienia osobom bezdomnym z terenu Gminy Siedlec 

przedstawiła Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej  B. Wieczorek. Tu wyjaśniła , iż zgodnie 

z art. 17 ust. 1 pkt 3 ustawy o pomocy społecznej do zadań własnych gminy o charakterze 

obowiązkowym należy między innymi udzielenie schronienia osobom tego pozbawionym, 

natomiast zgodnie z art. 48a  w/w ustawy udzielenie schronienia następuje przez przyznanie 

tymczasowego miejsca w noclegowni albo schronisku dla osób bezdomnych. Na podstawie 

art.97 ust.5 ustawy z dnia 12 .03.2004r. o pomocy społecznej Rada Gminy jest upoważniona 

do ustalenia w drodze uchwały w zakresie zadań własnych do szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia. W myśl art. 51 ust.4 w/w ustawy 

schroniska dla bezdomnych zalicza się do ośrodków wsparcia. 

 Mając na uwadze powyższe okoliczności podjęcie uchwały należy uznać za stosowne. 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt 

uchwały  Nr XXXVIII/184/2017 Rady Gminy Siedlec w sprawie szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia udzielających schronienia osobom 

bezdomnym z terenu Gminy Siedlec. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XXXVIII/184/2017 Rady Gminy Siedlec w sprawie 
szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia udzielających 
schronienia osobom bezdomnym z terenu Gminy Siedlec na obecnych 12 radnych została 
przyjęta jednogłośnie 12 – za, 0 – przeciw, 0 – głos wstrzymujący i stanowi załącznik do 
protokołu. 

 



Do pkt.7 „e” 
 

Sprawę udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wolsztyńskiemu na realizację 
zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 3793P Stara Tuchorza – Kiełpiny – 
Powodowo, odcinek od rozdzielni gazu przez miejscowość Kiełpiny”  zreferowała Skarbnik 
Gminy K. Lewandowska. Jak poinformowała podjęcie uchwały o udzieleniu dotacji celowej 
na pomoc finansową w 2018 roku umożliwi Powiatowi Wolsztyńskiemu złożenie wniosku o 
dofinansowanie realizacji zadania obejmującego najgorszy odcinek drogi powiatowej nr 
3793P Stara Tuchorza – Kiełpiny – Powodowo w ramach „Programu rozwoju gminnej i 
powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”. Dotacja celowa z budżetu Gminy 
Siedlec będzie stanowiła 50% wymaganego wkładu własnego Powiatu jednak nie więcej niż 
1.400.000,00 zł (słownie: jeden milion czterysta tysięcy złotych 00/100).  

 
W dyskusji nad zagadnieniem zabierali głos : 

 
radny W. Żydzik  pytał : jaki jest przewidywany termin realizacji inwestycji , jakie są możliwe 
scenariusze wykonania tej inwestycji ;  czy przewidziany jest tylko remont drogi , czy również 
obejmować budowa ścieżki rowerowej ? 

Tu zabrał głos Wójt Gminy J. Kolesiński dziękując p. Staroście i p. 
Przewodniczącemu Komisji Budżetowej za wsparcie nas w samym projekcie składania 
dalszej części dłuższego odcinka na „schetynówki”; bardzo dziękuje, że powiat znalazł 
1.400.000,00 zł . 

Następnie głos zabrał Starosta Wolsztyński m.in. mówiąc :”… sprawa tejże drogi 
ciągnie się już od roku 2013 i dlatego patrząc na skalę zniszczenia tej drogi na odcinku od 
rozdzielni gazu do miejscowości Kiełpiny i po rozmowach z przedsiębiorcami podjęliśmy 
takie działania , aby złożyć ten wniosek ; okazało się , że wniosek zakwalifikował się na listę 
wojewody na jednej z ostatnich pozycji, ale też rozważaliśmy jaka jest możliwość zrobienia 
jej z własnych środków; rozstrzygnęliśmy przetarg na ten odcinek od rozdzielni gazu do 
miejscowości Kiełpiny zaznaczam tylko drogi; po analizie kosztów kosztowałoby to powiat, 
gdzieś 800.000,00 gminę 500.000,00; po rozmowach stwierdziliśmy, że można dołożyć 
jeszcze raz tyle i złożyć wniosek na dalszy odcinek tej drogi przez miejscowość Kiełpiny; 
dlatego Zarząd Powiatu uchylił , unieważnił ten przetarg na 1.300.000,00 z jednoczesnym 
porozumieniem , aby rozłożyć tą kwestię na dalszą część tej drogi przez miejscowość 
Kiełpiny ze ścieżką pieszo-rowerową i oczywiście z chodnikiem po prawej stronie przez 
miejscowość; nie wchodzi w grę ze ścieżką pieszo - rowerową z miejscowości do 
miejscowości …wszelkie działania są tak robione, aby złożyć wniosek do schetynówki  do 15 
09.17 ; do końca listopada winniśmy już wiedzieć jaki będzie finał tego wniosku.” 

M. Michał odnosząc się do zagadnienia m.in. powiedział : „…w ubiegłym tygodniu dwukrotnie 
odbyło się spotkanie z pracownikami Starostwa w sprawie tego wniosku;  został opracowany 
też nowy kosztorys z przedmiarem na to zadanie; każdy z samorządów przeznacza 
1.400.000 , czyli mamy na wkład własny 2.800.000,00 i o drugą tą kwotę możemy 
wnioskować do wojewody , czyli łącznie do dyspozycji mamy 5.600.000,00; zakres drogowy 
obejmuje wstępnie: odcinek od przepompowni gazu do miejscowości Kiełpiny bez ścieżki 
rowerowej, następnie przez miejscowość kawałek za wiatę przystankową patrząc w kierunku 
od Powodowa do Tuchorzy; niestety pojawiło się wiele zmian w tym roku w naborze i 
możemy wnioskować maksymalnie o trzy odcinki drogowe które muszą spełniać jednolitą 
funkcję …ministerstwo też zmieniło zasady punktacji, ale trzeba składać wniosek … jeśli 
udałoby się skorzystać z tego dofinansowanie to przedsięwzięcie należy skończyć do 
30.11.2018 roku, bowiem do 7 grudnia 2018 roku trzeba będzie złożyć rozliczenie tego 
wniosku ; są to zadania jednoroczne , które nie mogą przechodzić na kolejne lata…” 

 

 



Tu zabrała głos radna E. Weil pytając : „…dlaczego zrezygnowano z budowy ścieżki pieszo-
rowerowej na odcinku od rozdzielni gazu  do rogatek Kiełpin  ; na zebraniu mówiono że 
ścieżka rowerowa będzie od rozdzielni gazu do końca Kiełpin?. 

Tu Starosta Wolsztyński J. Frąckowiak powiedział: „… kwestia jest tego typu, że gdybyśmy 
podjęli kwestię dotycząca zmiany tego planu – projektu nie byliśmy wstanie złożyć wniosek 
do 15.09.17  

Wobec braku kolejnych głosów w dyskusji przewodniczący obrad poddał pod 
głosowanie projekt uchwały NR XXXVIII/185/2017 Rady Gminy Siedlec w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Wolsztyńskiemu na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi 
powiatowej nr 3793P Stara Tuchorza – Kiełpiny – Powodowo, odcinek od rozdzielni gazu 
przez miejscowość Kiełpiny”  . 

W wyniku głosowania uchwała NR XXXVIII/185/2017 Rady Gminy Siedlec w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wolsztyńskiemu na realizację zadania pn. 
„Przebudowa drogi powiatowej nr 3793P Stara Tuchorza – Kiełpiny – Powodowo, odcinek od 
rozdzielni gazu przez miejscowość Kiełpiny”  na obecnych 12 radnych została przyjęta 
jednogłośnie 12 – za, 0 – przeciw, 0 – głos wstrzymujący i stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt.7 „f” 
 

Zagadnienie dotyczące przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Siedlec dla terenów położonych w 
południowej części miejscowości Siedlec omówił Z-ca Wójta H. Birk . Tu poinformował , że 
potrzeba wykonania zmiany "Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Siedlec" (przyjętego Uchwałą Nr XXXIX/227/2002 Rady Gminy 
Siedlec z dnia 30 sierpnia 2002 r.) wynika z rozpatrzenia przez Wójta Gminy Siedlec wniosku 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany "Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Siedlec" i przeznaczeniu terenu pod budownictwo 
mieszkaniowo - usługowe oraz parkingi. 

 Wójt Gminy Siedlec stwierdził, że sposób zagospodarowania terenów objętych 
uchwałą jest sprzeczny z ustaleniami obecnie obowiązującego "Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Siedlec", według którego przedmiotowy 
obszar określony został jako lasy 

 W związku z powyższym Wójt Gminy Siedlec rozstrzygnął o zmianie "Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Siedlec" (przyjętego 
Uchwałą Nr XXXIX/227/2002 Rady Gminy Siedlec z dnia 30 sierpnia 2002 r.) 

 Przedstawiona sytuacja uzasadnia podjęcie uchwały o przystąpieniu do sporządzenia 
zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Siedlec. 

 Tu głos zabrała radna E. Weil pytając : gdzie będzie lokalizowana zmiana i czy nie 
będzie zakłócać miru dobro-sąsiedztwa 

Działki wymienione w projekcie uchwały znajdują się przy drodze, która prowadzi z Siedlca w 
kierunku na Kiełkowo; jest to już po za terenem zabudowanym, jedyny budynek  jaki się tam 
znajduje się to budynek po byłej rakarni – odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta H. Birk. 

Radny W. Żydzik odnosząc się do zagadnienia m.in. stwierdził, że  teren o którym mowa , to 
teren w którym występuje zabudowa przemysłowa ;nie ma zabudowań typu mieszkaniowej; 
nie powinno tam być większej uciążliwości ;moje wątpliwość wzbudza fakt, że wchodzimy co 
raz bardziej w teren zalesiony…”. 



Wobec braku kolejnych głosów w dyskusji przewodniczący obrad poddał pod 
głosowanie projekt uchwały NR XXXVIII/186/2017 Rady Gminy Siedlec w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków  
zagospodarowania przestrzennego gminy Siedlec dla terenów położonych w południowej 
części miejscowości Siedlec.  

W wyniku głosowania uchwała NR XXXVIII/186/2017 Rady Gminy Siedlec w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków  
zagospodarowania przestrzennego gminy Siedlec dla terenów położonych w południowej 
części miejscowości Siedlec na obecnych 12 radnych została przyjęta zwykłą większością 
głosów 9 – za, 1 – przeciw, 2 – głos wstrzymujący i stanowi załącznik do protokołu 

 
Do pkt.8 
 
 W punkcie tym kolejno zabierali głos:  
 
Sołtys wsi Wąchabno  podniósł sprawy: 
- szczepień psów pytając; czy będzie taka akcja szczepień, czy trzeba indywidualnie 
dojechać do weterynarza, 
- droga wojewódzka Kargowa – Babimost na odcinku Liny potrzebny jest  drogowskaz 
sygnalizujący miejscowość Wąchabno, 
- na drodze Żodyń – Kopanica powbijane są paliki ; czy coś się dzieje na ścieżce? 

W tym miejscu obrady opuścił radny W. Brudło . 

Radny W. Żydzik podniósł sprawę budowy fermy trzody chlewnej  w Żodyniu, jakie będą 

dalsze losy tego przedsięwzięcia? 

Sołtys wsi N. Tuchorza zwrócił się z prośba o wizytę weterynarza w każdym gospodarstwie 

celem zaszczepienia psa. 

Radny R. Kluj   poinformował o objeździe komisji konkursowej „ Piękna Wieś Gminy Siedlec 

2017 „ 

Sołtys wsi Wielka Wieś wnioskowała o pomoc w rozwiązaniu problemu wiszących kabli na 

posesji nr 36. 

Sołtys wsi Belęcina podniósł sprawę oświetlenia ulicznego w miejscowości Belęcin. 

Sołtys wsi Jaromierz podniósł sprawy : 

- możliwości pobudowania ścieżki rowerowej Jaromierz – Kopanica w miejscu , gdzie 
znajduje się już nie użytkowany trakt kolejowy, 

- wiatraków w gminie pytając czy coś w tym kierunku się dzieje, 

- światłowodów . 

Radny R. Winiarz podniósł sprawę poprawy pobocza w kierunku Zbąszynia. 

Do zagadnień ustosunkowali się Wójt Gminy, Z-ca Wójta H. Birk i Starosta Wolsztyński 

wyjaśniając je szczegółowo. 



Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady XXXVII 

o godz. 17,00. 

 

Protokołowała:               Przewodniczył: 
                Inspektor                 Przewodniczący Rady Gminy 
 Jolanta Żurek          Andrzej  Kaźmierczak 
 

 

 

 


